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 مراجعت النظير ودورها في جودة عمليت المراجعت

 )حالت ديوان المراجع القومي وعينت من مكاجب المراجعت والمحاسبت في السودان(
 2ف الصديق البدري عبد اللهمشر  و  1أبوبكر عثمان محمد عثمان
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 مستخلص

 مهىت واحهتجىاول البحث مزاحعت الىظير وأثزها على حودة عمليت المزاحعت، حيث جمثلت مشكلت البحث في الضغوط المتزايدة والمستمزة التي 

 من للمزاحعت الماليت قوائمها من خضوع بالزغمالماليت  القوائم في حوهزيت وجحزيف غش وحود حالاث بسبب الأخيرة، السىواث في المزاحعت

 لمزاحعت والمزاحعت المحاسبت مكاجب جطبيق مدىوالتحقق من  الىظير مزاحعتالمزاحعت. هدف البحث إلى التعزف على مفهوم  مكاجبأكبر 

جوصل البحث إلى مجموعت من الىتائج منها: أن مزاحعت الىظير ساعدث في التزام مكاجب المزاحعت ببذل العىايت المهىيت الكافيت في  .الىظير

 من الطمأهيىت للمهتمين بالقوائم الماليت. خزج البحث بعدد من التوصياث منها: سيادة عمليت المزاحعت
ً
 كافيا

ً
، ومزاحعت الىظير جوفز قدرا

من قبل مجلس جىظيم مهىت المحاسبت والمزاحعت لمزاحعت الىظير ضع معايير معتمدة في مجال مزاحعت الىظير وو  تدريبيتالدوراث الاهتمام بال

 . السوداوي

 مزاحعت الىظير، حودة المزاحعت، المحاسبت. مفتاحيت: كلماث
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Abstract 

The study treated the peer auditing and its affect on the quality of the auditing process. The problem of the study is 

represented in the continuing and rising pressures that face the auditing profession in the recent years, due to intrinsic 

cheating and forgery in the financial statements despite to the thorough auditing run by highly reputed auditing institutions. 

The study aimed at identifying the peer auditing and insuring its application by the auditing institution to audit the peer. The 

study found that: peer auditing makes auditing firms more concerned and more perfect in auditing process. Peer auditing 

gives more reassurance to those interested in the financial statements. The study recommended the following: there should 

be more training tournaments in the field of peer auditing. The Sudanese accounting and auditing chamber should set 

accredited standards for peer auditing. 
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